
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 21 sierpnia 2019 r. 

 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

 14 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

 Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

 Zastępca Wójta Gminy Dębnica Kaszubska – Agnieszka Żukowska 

 Skarbnik Gminy – Marek Malinowski 

 Sekretarz Gminy – Radosław Krawczyk 

Radni nieobecni: Adam Krycki 

Radny spóźniony: Bartłomiej Tutak  

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Opiniowanie materiałów na sesję. 

3. Omówienie spraw bieżących. 

 

Ad. 1-2 

Posiedzenie wspólne wszystkich komisji otworzył Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

Ireneusz Ziółkowski, który przywitał przedstawicieli Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy, 

po czym rozpoczął prezentacje zgłoszonych materiałów na sesję.  

W trakcie posiedzenia przedstawiono i przedyskutowano: 

1) Uchwała w sprawie podziału sołectwa Starnice-Troszki na dwa odrębne sołectwa: 

Sołectwo Starnice i Sołectwo Troszki. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że rozpoczętą procedurę podziału sołectwa należy 

zakończyć, gdyż Radni byli na spotkaniu w sołectwie, po którym mieszkańcy wyrazili wolę na 

przyłączenie do sołectwa Dobieszewo. W związku z tym, iż rozpoczęto procedurę podziału, 

przeprowadzono konsultacje i sporządzono projekt uchwały, to aby spełnić aktualny wniosek 

mieszkańców, ten etap należy zakończyć. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk dopowiedział, że treść uchwały musi być zgodna z treścią woli 

mieszkańców, stąd też tytuł „w sprawie podziału sołectwa (…)” dlatego też na sesji Radni 

powinni zagłosować przeciwko podjęciu uchwały. Troszki leżą w obrębie geodezyjnym 

Dobieszewo, mimo to byli przypisani do Sołectwa Starnice-Troszki, tam też chcą być 

przyłączeni, zasadne jest, aby miejscowość była w Sołectwie Dobieszewo. 

Radny K. Horuń oznajmił, że rozmawiał z mieszkańcami Sołectwa Dobieszewo, Oni także 

wyrażają wolę na przyjęcie Troszek do sołectwa. 



Radny M. Olech poinformował, że takiego podziału dokonano ze względu na wybory. Radny 

zadał pytanie czy te zmiany nie będą miały wpływu na ilość wyborców w okręgach? 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk dopowiedział, że dokonane zmiany nie będą rzutować na 

reprezentatywność okręgu wyborczego.  

Wójt Gminy I. Warkocka przypomniała, że poprzednio próbowano podjąć uchwałę w czerwcu, 

jednak odłożono ten temat do czasu spotkania z mieszkańcami. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 0 3 0 

Rewizyjna 0 3 0 

Infrastruktury i Budżetu 0 3 0 

Skarg, Wniosków i 

Petycji 
0 3 0 

2) Uchwała w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu 

Okręgowego w Słupsku. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski poprosił o zgłaszanie się kandydatów do zespołu 

opiniującego. Zgłoszono następujące osoby: 

1) Witold Leśniewski, 
2) Ireneusz Ziółkowski, 
3) Piotr Paczesny, 
4) Ireneusz Ziółkowski. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i 

Petycji 
3 0 0 

3) Uchwała w sprawie wzoru wniosku o wypłatę zryczałtowanego dodatku energetycznego. 

Sekretarz R. Krawczyk poinformował, że rząd postanowił ustalić dodatek energetyczny dla 

odbiorcy wrażliwego, którym jest osoba otrzymująca dodatek mieszkaniowy. Ten z kolei 

przysługuje gospodarstwom wieloosobowym w wysokości 125 % najniższej emerytury, która 



wynosi 1100 zł. Dodatek energetyczny udzielany jest w formie dotacji z budżetu państwa, wójt 

wydaje w tej kwestii decyzje, ale kompetencją Rady Gmin jest ustalenie wzoru wniosku. Kwoty 

dodatku nie są duże, wahają się w granicach 10-30 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zawnioskował o rozszerzenie pola na wpisanie 

imienia i nazwiska wnioskodawcy. 

Uwaga zostanie uwzględniona i przygotowana do czasu sesji rady. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i 

Petycji 
3 0 0 

4) Uchwała zmieniająca uchwałę nr XXVIII/250/2017 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 31 maja 2017 r. w sprawie warunków i trybu przyznawania nagród za osiągnięcia 
w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że zmiana jest kwestią techniczną, gdyż w nowym 

Statucie Gminy zmieniono nazwę Komisji Kultury i Oświaty na Komisję Spraw Społecznych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy została już ustalona kwota nagrody dla 

mieszkanki za Jej działalność artystyczną? 

Radny M. Szerlowski poinformował, że podczas posiedzenia komisji oraz po konsultacji 

z Panem Skarbnikiem ustalono kwotę w wysokości 1500 zł. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 2 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i 

Petycji 
3 0 0 

/Podczas głosowania nieobecny był Radny Roman Cech – członek Komisji Rewizyjnej/ 

5) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Słupskiemu. 



Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że z uwagi na wprowadzenie ustawy o transporcie 

publicznym postanowiono o wspólnym zorganizowaniu transportu przez PKS i Powiat Słupski, 

w celu uzyskania dofinansowania. Należało wskazać nowe trasy przejazdu autobusu, na 

odcinkach nieskomunikowanych. Wskazano odcinki: 

a) Słupsk – Głobino – Skarszów Górny – Dębnica Kaszubska – Motarzyno – Kotowo – 
Budowo – Gałęzów; 

b) Słupsk – Głobino – Dębnica Kaszubska – Starnice – Motarzyno – Budowo – Jawory; 
c) Kobylnica Auchan – Słupsk – Głobino – Dębnica Kaszubska – linia 211. 

Jawory są wykluczone pod względem transportu, z kolei linię 211 wydłużono do Kobylnicy. 

Do końca roku na transport należy przekazać kwotę w wysokości 8 700 zł. Transport uczniów 

jest zadaniem własnym gminy, jednak być może będzie możliwość połączenia tego przewozu 

z transportem publicznym. 

/Na posiedzenie dołączył Radny Bartłomiej Tutak/ 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy wprowadzenie w życie pomysłu rządu 

będzie weryfikowane? Czy będzie sprawdzana częstotliwość wykorzystywania nowych kursów 

przez mieszkańców? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że każdy przewoźnik będzie podawał koszty 

funkcjonowania linii, gdyż na podstawie sprzedanych biletów będą otrzymywać refundację. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zadał pytanie czy stan techniczny drogi do 

Skarszowa zostanie poprawiony? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że transport autobusami już odbywa się na tej drodze, 

nie widzi przeszkód dlaczego miałby zostać przekierowany ruch na inne trasy. Jednakże z uwagi 

na to, że odbywa się transport publiczny należałoby wyremontować drogę. Jeden pas zostanie 

naprawiony za pomocą płyt, aby droga była przejezdna. Ustawa zakłada 2 kursy do miejscowości. 

Naszą gminę będzie interesowało każde połączenie przez Dębnicę Kaszubską, a nie przez 

Warblewo. Środki na drogi zostaną przekazane na remont dróg powiatowych znajdujących się na 

terenie naszej gminy. Aktywacja połączeń ruszy od 1 września. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 3 0 1 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i 

Petycji 
3 0 0 



6) Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2019 rok. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że w okresie wakacyjnym Gmina otrzymała 

dofinansowanie do remontu drogi w Motarzynie, która przebiega przy Środowiskowym Domu 

Samopomocy w Motarzynie. Wartość remontu wyniesie 834 855 zł, dofinansowanie wyniesie 

416 677 zł. Będzie to dość duży wysiłek finansowy dla budżetu, trzeba będzie uciąć kilka innych 

inwestycji, aby móc wykorzystać środki. Droga na odcinku prawie 1 km wykonana zostanie wraz 

z chodnikiem. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski poinformował o dokonaniu zmian w budżecie: 

- zmniejszono plan wydatków o kwotę 90.800 zł na realizację zadania w 2019 roku 

inwestycyjnego pn.: ,,Budowa studni wodociągowej wraz z budową i przebudową sieci wod.-kan. 

z przyłączami w m. Krzywań” z powodu wydłużającej się procedury realizacji tego zadania. 

Wystosowano zapytania ofertowe na realizację tego zadania, jednak nie ma szans, aby w tym roku 

uzyskano pozwolenie na budowę, dlatego zadanie zostanie ujęte w przyszłym roku. Cała 

procedura została wszczęta, jednak płatność za realizację nastąpi w roku 2020, 

- zmniejszono plan wydatków o kwotę 71.893 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn.: 

,,Przebudowa i modernizacja drogi dojazdowej do gruntów rolnych w obrębie miejscowości 

Dobieszewo (działka nr 268)” z powodu oszczędności poprzetargowych. Koszt realizacji zadania 

okazał się być niższy jak zakładany, dlatego też dofinansowanie ulegnie proporcjonalnemu 

obniżeniu, 

- zmniejszono plan wydatków majątkowych z tytułu pomocy finansowej dla Powiatu Słupskiego 

o kwotę 8.700 zł z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów budowy i przebudowy dróg 

powiatowych usytuowanych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. Kwotę przekazano na 

realizację transportu publicznego, 

- zmniejszono plan wydatków o 19.000 zł na realizację zadania inwestycyjnego pn. ,,Budowa 

drogi na ulicy Przemysłowej w Dębnicy Kaszubskiej – dokumentacja projektowa”. Procedura 

rozpocznie się w bieżącym roku, płatność nastąpi w przyszłym roku, 

- utworzono nowe zadanie inwestycyjne pn. ,,Przebudowa drogi gminnej w ciągu ul. Sosnowej 

i Kasztanowej w Dębnicy Kaszubskiej – dokumentacja projektowa” na kwotę 3.075 zł.  

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że należy wykonać dokumentację projektową ulicy 

Sosnowej. Aby otrzymać dotację z Funduszu Dróg Samorządowych należy mieć przygotowaną 

dokumentację. Początkowe plany remontu tej drogi nie zakładały utwardzonych poboczy, tylko 

zagospodarowanie ternu zielonego. Koncepcja się zmieniła i przy tej ulicy powstanie utwardzone 

pobocze z kostki brukowej. 

Skarbnik Gminy M. Malinowski kontynuowała zapoznawanie ze zmianami: 

- utworzono nowe zadanie inwestycyjne pn. ,,Przebudowa drogi gminnej w miejscowości Dobra 

– dokumentacja projektowa” na kwotę 28.010 zł. Planowane są nowe drogi do zgłoszenia do 

Funduszu Dróg Samorządowych. Zgłoszone drogi muszą spełniać określone kryteria np. być 



uważane za dojazdy do punktów publicznych jakimi są świetlice lub być kontynuacją poprzednich 

inwestycji itp. Droga nie jest długim odcinkiem, więc nie nadwyręży budżetu gminy. Będziemy 

kompletować dokumentację na drogi, które mają największą szansę na dofinansowanie. 

Planowany odcinek remontowanej drogi ciągnie się od zjazdu z drogi powiatowej do granicy 

z drogą leśną, 

- utworzono nowe zadanie inwestycyjne pn. ,,Przebudowa drogi gminnej w miejscowości 

Motarzyno” na kwotę 834.855 zł, współfinansowane ze środków Funduszu Dróg 

Samorządowych, 

- zwiększono plan wydatków o 23.900 zł na rozbudowę placów zabaw w miejscowości 

Podwilczyn, Skarszów Górny oraz zmniejszono te wydatki na plac zabaw w miejscowości  

Łabiszewo o kwotę 5.650 zł, realizowanych w ramach funduszu sołeckiego, 

- zrezygnowano z realizacji zadania pn. ,,Zagospodarowanie terenu przy świetlicy wiejskiej 

w miejscowości Skarszów Górny” o wartości 9.000 zł, zaplanowanego w ramach funduszu 

sołeckiego, 

- zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych o 3.939 zł na ,,Budowę ogrodzenia boiska 

sportowego w m. Skarszów Górny” realizowanego w ramach funduszu sołeckiego, 

- zrezygnowano z realizacji w 2019 roku zadania pn. ,,Zakup nieruchomości zabudowanej 

w Dębnicy Kaszubskiej (działka nr 442/5 o pow. 0,3680 ha)” o wartości 30.000 zł. Gmina miała 

zabezpieczone środki na umowę przedwstępną, jednak pojawiły się problemy z ustaleniem 

wyłącznej własności nieruchomości braki w pełnomocnictwach, dlatego też zrezygnowano 

z zabezpieczenia środków w tym roku. Kwota zostanie zaplanowana na przyszły rok, 

- zaplanowano wpłatę na Fundusz Policji w wysokości 20.000 zł z przeznaczeniem na 

dofinansowanie zakupu samochodu służbowego typu SUV dla posterunku policji w Dębnicy 

Kaszubskiej, 

- zmniejszono plan wydatków inwestycyjnych o 3.653 zł na ,,Zakup i montaż urządzeń na placu 

zabaw przy przedszkolu w Budowie. Jest to niewykorzystana kwota przez sołectwo. 

Radny M. Olech zadał pytanie kiedy nastąpi remont ul. Sosnowej? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że Gmina wystąpi o jej remont z dofinansowaniem 

z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zwrócił się 

z pytaniem, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi do projektu uchwały? W związku 

z brakiem zgłoszeń poddał pod zaopiniowanie treść uchwały, która uzyskała liczbę głosów:  

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3 0 0 

Rewizyjna 4 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 



Skarg, Wniosków i 

Petycji 
3 0 0 

7) Plan obciążania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że działki zostają przeznaczone pod wieże telefonii 

komórkowej, jest to odnowienie umów. 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych brak kworum 

Rewizyjna 4 0 0 

Infrastruktury i Budżetu 3 0 0 

Skarg, Wniosków i 

Petycji 
3 0 0 

Ad. 3 

 Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przeszedł do omawiania wysokości diet 

sołtysów z terenu Powiatu Słupskiego, aby zapoznać zebranych z wysokościami diet w sąsiednich 

gminach. Był to wstęp do zmiany diety sołtysom z terenu Gminy. /Wykaz diet stanowi załącznik 

do protokołu/. 

Wójt Gminy I. Warkocka zauważyła, że przy dietach dla sołtysów można uwzględnić kryterium 

zarzadzania mieniem gminnym – świetlicą. Jest to odpowiedzialność spoczywająca na sołtysie, 

dlatego można ją jakoś wyróżnić, biorąc pod uwagę wielkość tej świetlicy. Obecna wysokość diet 

wynosi od 170 zł do 230 zł. Są gminy w Polsce, gdzie sołtysi są zobowiązani do uczestnictwa 

w sesji rady, w przypadku nieobecności na posiedzeniu jest im potrącana, lecz jest to niezgodne 

z prawem. Średnia wysokość diety w kraju wynosi 300-400 zł. Są sołectwa, które nie mają dużej 

ilości miejscowości czy mieszkańców, należy wziąć to pod uwagę. 

Przewodniczący Rady K. Badowski wyszedł z propozycją 170-200 zł dla najmniejszych 

sołectw, dla większych po około 300 zł, dodatek za świetlicę 50 zł, a dla największych sołectw jak 

Budowo, Motarzyno czy Dębnica Kaszubska dodatkowe 50 zł. Można zrobić podział widełkowy, 

uzależniony od liczby mieszkańców. 

Wójt Gminy I. Warkocka zauważyła, że w sołectwach są różnej wielkości świetlice, te także 

należałoby rozróżnić.  

Do czasu przedstawienia informacji o liczbie mieszkańców w sołectwach Radni przeszli do 

kolejnego tematu rozmów. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że związki zawodowe nauczycieli 

chciałyby, aby prace nad uchwałą rozpoczęły się przed wprowadzeniem ustawy o zwiększeniu 

wynagrodzenia dla nauczycieli. Pani Inna Miercałow została zaproszona na spotkanie, na którym 

zostanie wypracowane stanowisko Rady Gminy. Przewodniczący Rady poprosił o przybliżenie 

wnioskowanego tematu i planów rządu. 



Prezes Związków I. Miercałow oznajmiła, że dopiero jutro jedzie do Gdańska na spotkanie, na 

którym związki podejmą decyzję co do przyszłości nauczycieli i strajku. Są samorządy, które 

podjęły uchwałę zwiększającą wypłatę dla wszystkich nauczycieli od czerwca. W przypadku 

naszej gminy jest już trochę za późno. Fundusze z oszczędności strajkowych zostaną przekazane 

do dyspozycji dyrektorom na dodatkowe zajęcia w szkołach. W przypadku tego rozwiązania 

część nauczycieli może dostać wyższe wynagrodzenie kosztem innych strajkujących, gdyż każdy 

będzie miał możliwość organizacji dodatkowych zajęć. Jest część nauczycieli, którzy prowadzą 

nieodpłatnie zajęcia. W większości szkół tak się postępuje, że nauczyciel ma 2 godziny 

bezpłatnych zajęć. W Zespole Szkolno-Przedszkolnym taka procedura ma miejsce, nauczycieli 

nikt do tego nie zmusza. Nauczyciele mają pensum, czyli jest to praca z uczniem przy tablicy. 

Nauczyciele przygotowujący do egzaminów zawsze muszą wprowadzić dodatkowe zajęcia. Każda 

praca powinna być opłacana. Kiedy ktoś decyduje się być nauczycielem, nie powinno się niczego 

oczekiwać. 

Wójt Gminy I. Warkocka zadała pytanie co oznacza sformułowanie „nauczyciel 

przygotowujący do egzaminów”? Czy to oznacza, że szkoła nie uczy, tylko przygotowuje do 

egzaminów? 

Przewodniczący Rady K. Badowski zadał pytanie czy tu chodzi o ogłoszenia nauczycieli, że 

przygotowują do egzaminów?  

Prezes Związków I. Miercałow odpowiedziała, że źle to formułowała, mogła określić to jako 

zajęcia wyrównawcze lub zajęcia hobbystyczne, rozwijające zainteresowania. 

Radny B. Tutak zauważył, że nie można wtrącać się w wypowiedzi innych. Poprosił 

o umożliwienie zabrania głosu przez wszystkich zainteresowanych. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że ustawa wprost określa zakres zadań nauczycieli. 

Na zajęcia dodatkowe – wyrównawcze muszą być dodatkowe pieniądze. Czym innym są zajęcia 

rozwijające zainteresowania. Wszystko to powinno być udokumentowane i odpłatne. Godziny 

przygotowujące do egzaminów nie powinny mieć miejsca, bo na to jest czas podczas lekcji. Nie 

wszystko można wrzucać do jednego worka. W skład pensum wchodzi sprawdzanie zeszytów, 

czy indywidualne konsultacje z uczniem, który czegoś nie zrozumiał. Nie za każdą godzinę 

można nauczycielowi zapłacić, gdyż część należy do jego obowiązków i wchodzi w rozliczenie 

pensum. 

Prezes Związków I. Miercałow dodała, że często nauczyciele mają 2 godziny zajęć bezpłatnie 

prowadzonych. 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że są to ustalenia nie mające nic wspólnego ze strajkiem. 

Poprzednio była przedstawiona propozycja organizacji zajęć dodatkowych jako formy odrobienia 

strat strajkowych i ona zostaje podtrzymana. 

Prezes Związków I. Miercałow podniosła, że propozycję rozważa zarówno jako 

praktyk  i związkowiec. Większość nauczycieli jest zaangażowanych w swoją pracę, są 

pasjonatami. W mediach często pojawia się wiele negatywów dotyczących nauczycieli, dlatego 

szukają innych rozwiązań. Nikt nie odbierze nauczycielom radości z nauczania innych. W naszej 



gminie zdecydowana większość nauczycieli jest na najwyższym poziomie rozwoju zawodowego. 

Należy znaleźć takie rozwiązanie, aby świadczona praca była szanowana. Wprowadzenie 

dodatkowych zajęć jest jednym z pomysłów, ale nie spowoduje to skonsumowania wszystkich 

środków z oszczędności strajkowych. Dobrym pomysłem są odpłatne wycieczki, gdyż do tej pory 

nauczyciele wyjeżdżając z dziećmi, nie mieli płacone za całą dobę, a w grę wchodzi praca 

24 godzinna, jednak są to kwestie do ustalenia. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że Rada powinna zająć stanowisko i przekazać 

je związkom zawodowym, które chcą aby Radni podnieśli pensję nauczycielom przed 

wprowadzeniem podwyżek przez rząd. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy budżet oświatowy nie zostanie wycofany przed końcem 

roku i jest on do dyspozycji danej jednostki? W przypadku braku decyzji o wypłacie oszczędności 

i organizacji zajęć dodatkowych będzie on w dyspozycji do końca roku? 

Wójt Gminy I. Warkocka odpowiedziała, że środki zostają w szkołach do końca roku 

budżetowego. 

Przewodniczący Rady K. Badowski podniósł, że Radni mają uprawnienie do poniesienia płacy 

nauczycielom i tego chcą związki, aby Radni podjęli taką decyzję. 

Radny P. Paczesny zadał pytanie czy można podjąć pensję na pewien okres? W przypadku 

podjęcia takiej decyzji i braku decyzji rządu gmina będzie płacić wyższe wynagrodzenie także 

w przyszłym roku? 

Wójt Gminy I. Warkocka potwierdziła.  

Prezes Związków I. Miercałow poinformowała, że podnosząc płace do grudnia, można je 

później obniżyć.  

Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że nie wyobraża sobie prac nad 

zmniejszeniem płacy nauczycieli. Należy być realistą, nikt nie odbiera czegoś co uprzednio było 

dane. Należy to wziąć pod uwagę i zrozumieć Radnych. 

Radny P. Paczesny zwrócił uwagę, że nauczyciele decydując się na strajk musieli zdawać sobie 

sprawę, że utracą wynagrodzenie. Jego córka jest nauczycielką i także musiała zwracać 

wynagrodzenie. W przypadku naszej gminy niewykorzystane środki na koniec roku zbilansują 

budżet. 

Prezes Związków I. Miercałow oznajmiła, że nasza gmina najlepiej podeszła do tematu 

potrąceń, gdyż nauczyciel mógł wybrać sposób potrącenia, czy w sposób jednorazowy, czy też 

w sposób ratalny. Pani Prezes zadała pytanie czy bezpłatnie świadczone zajęcia można 

uwzględnić w rozliczeniu dodatkowych godzin z funduszu oszczędności ze strajku. 

Wójt Gminy I. Warkocka zaprzeczyła. Każde zajęcia powinny być sumiennie rozpisane 

i rozliczone. Możne je zrealizować w sobotę, to dopuszcza Karta nauczyciela. Wycieczki szkolne 

muszą odbywać się zgodnie z nowymi regulaminami, opracowanymi przez dyrekcję i prawników. 



Nauczyciel na wycieczce pracuje 24 godziny, za co nie było płacone. Regulamin pokaże także ile 

wycieczek będzie w roku szkolnym, gdyż trzeba będzie zmniejszyć liczbę wycieczek ze względu 

na ograniczony budżet. Gminy nie będzie stać na to, aby wypłacać pensje nauczycielom, 

uwzględniające kilka dni wycieczki. W przypadku wycieczek kilkudniowych, za każdą godzinę 

należy zapłacić. Coraz więcej dzieci wyjeżdża na wycieki z rodzicami, nie jest tak, że dziecko 

pierwszy raz wyjeżdża podczas wycieczki szkolnej. 

Prezes Związków I. Miercałow poinformowała, że każdy nauczyciel miał świadomość 

konsekwencji wynikających z przyłączenia się do akcji strajkowej. Nauczyciele zjednoczyli się, bo 

walczą o swoją godność i godność zawodu. Pieniądze są ważną kwestią, chodzi też o wsparcie. 

Godziny dodatkowe były, są i zawsze będą. 

Radny R. Cech zadał pytanie czy w przypadku podjęcia decyzji o podwyżce dla nauczycieli 

środki finansowe na dodatkowe zajęcia nie będą przekazane? Jeżeli taka decyzja zapadnie, woli 

nie podnosić pensji, gdyż organizacja zajęć jest korzystna dla dzieci. Wnioskowałby o zwiększenie 

budżetu na przyszły rok, aby móc utrzymać realizację wprowadzonych godzin także w przyszłym 

roku.  

Radny B. Tutak poinformował, że na sprawę należałoby spojrzeć szerzej. Nauczyciele zdawali 

sobie sprawę, że nie otrzymają wynagrodzenia za czas nieświadczenia pracy. Jako społeczeństwo 

powinniśmy wesprzeć ich w walce o godność. Pieniądze powinny być przekazane do szkół, aby 

nadal mogli walczyć o swoje. Dodatkowe godziny są doraźnym rozwiązaniem, wprowadzonym ze 

względu na strajk. Jeżeli przy strajku będą odbierane pieniądze, to w niczym się nie pomoże 

nauczycielom, gdyż jest to doraźne łatanie dziury. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że na organizację zajęć sportowych dla dzieci 

dyrektorzy mogli składać wnioski, co też czynili przez pierwsze 2 lata kadencji, później 

zainteresowanie upadło. Nadal szkoły mają możliwość starania się o te środki. Przy okazji 

planowania budżetu na przyszły rok odbędzie się dyskusja, czy Gminę stać na to, aby 

kontynuować realizację zajęć w przyszłym roku. Nie tylko nauczyciele mają niskie pensje. 

Pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej czują zażenowanie, gdy przychodzi do wypłacenia 

świadczeń podopiecznym, gdyż są one wyższe niż ich pensje. Pracownicy w Zakładzie 

Gospodarki Komunalnej także nie zarabiają dużych pieniędzy. Finasowanie zadań własnych jest 

czymś innym niż utrzymywanie oświaty. Oświata jest zadaniem państwa. Rząd obcina subwencje, 

wprowadza inne wagi, a nasze szkoły mają mniejsze środki. Jako nauczyciel zgadza się 

z poglądem zamiłowania do zawodu. Przyszłość narodu leży w oświacie, lecz deficyt i mnogość 

zadań spoczywających na samorządzie są przytłaczające. Już od tego roku będą mniejsze wpływy 

do budżetu, ze względu na wprowadzenie zerowego podatku dochodowego dla osób do 26 roku 

życia. Uważa, że godziny wypracowane dla dzieci, i z dziećmi są lepszą rekompensatą, aniżeli 

przekazanie środków na zasadzie „bo się należy”. Należy pamiętać, że oszczędności strajkowe są 

wynikiem strajku, ale nie wszystkich nauczycieli. Każdy może zorganizować zajęcia dodatkowe, 

również nauczyciele niestrajkujący. Według Niej jest to najlepsze wyjście, z którego skorzystają 

także dzieci. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przyznał, że Radni mogą solidaryzować się 

z nauczycielami, ale nie można podjąć decyzji wyprzedzającej działania rządu. Jeżeli Rada 



podejmie taką decyzję, trzeba będzie ją utrzymać, a na to w tej chwili Gminy nie stać. 

Przewodniczący wyraził nadzieję, że rządowi uda się porozumieć z nauczycielami i wypracują 

kompromis. Na razie dodatkowe zajęcia są hipotetyczne, nie wiadomo jakie będzie 

zainteresowanie wśród nauczycieli. 

Prezes Związków I. Miercałow oświadczyła, że jeżeli ma to być na zasadzie organizacji zajęć 

aby coś odrobić, to nie jest tym zainteresowana. 

Rady W. Leśniewski zwrócił uwagę, iż mowa jest o dwóch tematach. Nauczyciele napisali 

wniosek o zwiększenie płacy. Drugim tematem są oszczędności po strajku. Nauczyciele wolą, aby 

wypłacono im pieniądze w formie nagród, lecz propozycją Pani Wójt było zorganizowanie 

dodatkowych zajęć. Jest jeszcze jeden aspekt całej tej sprawy, o którym mało się mówi, a są nim 

dzieci, które były pozbawione opieki swoich wychowawców przez miesiąc czasu. Wiedza, która 

miała być im dostarczona nie została przekazana. Nad tym należy się zastanowić, jak to nadrobić. 

Prezes Związków I. Miercałow oznajmiła, że należy popatrzeć na wyniki egzaminów i będzie 

się miało odpowiedź na pytanie. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że wyniki naszych szkół są bardzo słabe. Szkoły nie 

mają możliwości badania jak dziecko rozwinęło się podczas zajęć lekcyjnych, gdyż nie mają 

standaryzowanych testów. 

Prezes Związków I. Miercałow zwróciła uwagę, iż w inny sposób można prześledzić rozwój 

dziecka. Są testy wykonywane na początku szkoły, a następnie na jej zakończenie. 

Radny B. Tutak zwrócił się do Radnego Leśniewskiego z uwagą, iż nasz kraj jest wysoko 

opiekuńczy i takie pytanie „co z dziećmi?” nie powinno być zadawane nauczycielowi. Sytuacja 

zmusiła nauczycieli do strajku. 

Radny W. Leśniewski oświadczył, że zadaniem nauczycieli jest edukowanie dzieci, dlatego też 

do nich zadaje pytanie. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski przekazał, że w ostatnim czasie renoma gminnych 

szkół się zmieniła. Kiedyś najlepsze szkoły w Słupsku czekały na uczniów, nauczyciele cieszyli 

się, że młodzi ludzie do nich trafiają, teraz jest odwrotna tendencja, trafiają uczniowie z gorszymi 

wynikami. Taka jest opinia wśród nauczycieli ze Słupska, nie jest to atak na szkołę. 

Wójt Gminy I. Warkocka dodała, że w szkołach jest różnorodność, są nauczyciele 

przykładający się do swoich obowiązków i tacy, którzy mają z tym problem. Nie można 

wszystkich generalizować. Wyniki egzaminów pokazują, że uczniowie sobie z czymś nie radzą. 

Taki spadek daje powody do dyskusji. 

Radny P. Paczesny przyznał, że nie analizował wyników egzaminów, jednak opinie 

przedstawione są pewnym wyznacznikiem. Rozumie, że wynagrodzenia po strajku zostały 

zabrane, zgodnie z wolą nauczycieli tj. rozłożeniem na raty lub zwrotem w całości. Obecnie 

nauczyciele mają możliwość organizacji dodatkowych zajęć, jednak nie przykładałby do nich 

takiej wagi, być może młodzież nie będzie chciała z nich korzystać lub będą za krótko trwały. 



Związki zawodowe dały się wmanewrować w politykę. Przez wiele lat nauczyciele nie dostawali 

podwyżek, pomimo prowadzonych rozmów. Są plany aby od września podnieść wynagrodzenie 

o ponad 9%. W Lasach Państwowych pracownicy dostają co roku po 2-3% podwyżki. Nauczyciel 

to trudny zawód, gdyż opuszczenie zajęć odbija się na uczniach, lekcje są stracone, a wiedza 

nieprzekazana. Nie można dzieci zostawiać przed egzaminem. Społeczeństwo wspierało 

nauczycieli, tolerancyjnie podeszli do tej walki. Być może należy zmienić przewodniczącego 

związków. Być może nowy będzie lepiej dbał o interesy tej grupy zawodowej. 

Prezes Związków I. Miercałow podziękowała za słowa. Dodatkowe godziny dla niektórych są 

dobrym rozwianiem, dla innych jest to wręcz żenujące. Jeżeli cokolwiek będzie wykonywać, to nie 

dlatego, aby coś odpracować. Pani Prezes zadała pytanie czy godziny dodatkowe mogą być 

organizowane przez nauczycieli, taka jest wola Państwa tu zebranych? 

Radny M. Batóg oświadczył, że praca z dziećmi jest bardzo trudna i chyli czoła przed 

nauczycielami. Gdyby była możliwość podniesienia pensji, to by to poparł, jednak nie ma na to 

środków. Sam pracował w policji, więc wie jak to jest służyć innym. Gdy przyszły rozkazy 

niezależnie od ilości przepracowanych godzin, trzeba było je wykonać. Przy niektórych sytuacjach 

policjanci nie dostawali pieniędzy za akcje i trzeba było się z tym pogodzić. Niektórzy wybierają 

takie zawody, aby służyć społeczeństwu. Nie rozumie słów, że coś jest niegodne, jest to forma 

odpracowania. Nauczyciele nie zapewnili opieki dzieciom. Rodzice nie mieli możliwości 

wykorzystywania urlopu, aby zająć się dzieckiem, które nie poszło do przedszkola. To był trudny 

okres dla wszystkich, zarówno strajkujących, jak i rodziców. Gmina nie ma środków na podwyżki. 

Gdyby to od Niego zależało, podjąłby taką decyzję. 

Prezes Związków I. Miercałow podziękowała za wsparcie. Kwestie organizacyjne nie zależały 

od nauczycieli. Być może Jej poprzednie słowa były wynikiem emocji.  

Radny P. Paczesny zadał pytanie ile jest związków zawodowych w Dębnicy Kaszubskiej? 

Prezes Związków I. Miercałow odpowiedziała, że są 3 związki zawodowe. Ona reprezentuje 

największy związek pod względem liczebności. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk doprecyzował mówiąc, że są 4 związki zawodowe, z czego jeden 

nie jest reprezentatywny.  

Przewodniczący Rady K. Badowski zauważył, że dyskusja prowadzona jest na ten sam temat. 

Należy podjąć decyzję opierając się na planach rządu. Oświata jest dużym wydatkiem dla naszego 

budżetu. Wszystko wskazuje na to, że dojdzie do porozumienia między stronami i podwyżki będą 

od września. Inicjatywą związków była podwyżka dla nauczycieli. Ze względu na przerwę 

w pracach rady, Radni zajmują się tym wnioskiem na komisjach. Planowana podwyżka ma być od 

września, ale Rada może podjąć uchwałę o podwyżkach już od czerwca. W przypadku 

podniesienia płacy, później należałoby ją obniżyć. On jest negatywnie nastawiony do tej 

propozycji. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk oznajmił, że de facto wniosek jest bezprzedmiotowy, gdyż już 

nie wyprzedzi się planowanej podwyżki rządowej. Rozporządzenie Ministra określa minimalną 

kwotę wynagrodzenia na danym stopniu awansu zawodowego. Mało która gmina daje 



nauczycielom więcej niż te minimum. Tylko najbogatsze gminy się na to decydują. Należy 

zwrócić uwagę, że nie jest to minimalna pensja określona na poziomie 2400 zł brutto. 

Wójt Gminy I. Warkocka przedstawiała wysokości wynagrodzeń zasadniczych nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu, z przygotowaniem pedagogicznym: 

- nauczyciel stażysta 2538 zł, 

- nauczyciel kontraktowy 2611 zł, 

- nauczyciel mianowany 2965 zł, 

- nauczyciel dyplomowany 3483 zł. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że do podanych stawek należy dodać wszystkie 

świadczenia i dodatki, które maja wpływ na końcową pensję nauczyciela. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że były lata w których gmina musiała 

wypłacać 14-ste wynagrodzenie dla nauczycieli, ze względu na nieobsadzone etaty. Rozmowa 

o dodatkowych zajęciach była od samego początku. Z inicjatywą muszą wyjść nauczyciele. 

Obecnie powielane są poprzednie rozmowy. 

Prezes Związków I. Miercałow podziękowała za wsparcie ze strony zebranych, po czym zadała 

pytanie czy nauczyciele przedszkola będą objęci dodatkowymi zajęciami? 

Wójt Gminy I. Warkocka potwierdziła. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, zarządził 

głosowanie nad wnioskiem związków zawodowych, który uzyskał następującą liczbę głosów: 

Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

2 8 4 

Przewodniczący Rady K. Badowski podziękował Pani Innie Miercałow za przybycie na 

spotkanie. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zarządził przerwę. 

/Podczas przerwy posiedzenie opuścił Radny Bartłomiej Tutak/ 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski wznowił obrad po przerwie i powrócił do tematu 

ustalenia diet dla Sołtysów i Radnych. Propozycja jest taka, aby powstało 5 grup pod względem 

mieszkańców: 

Liczba mieszkańców sołectwa Wysokość diety 

do 100 osób 200,00 zł 

do 200 osób 250,00 zł 

do 500 osób 300,00 zł 



do 1000 osób 350,00 zł 

Powyżej 1000 osób 400,00 zł 

Radny W. Leśniewski zaproponował podwyżkę dla sołtysa sołectwa Dębnicy Kaszubskiej 

o 100 zł, ze względu na znacznie większą liczbę mieszkańców. 

Wójt Gminy I. Warkocka zwróciła uwagę, że sołectwo Motarzyno jest jedynym sołectwem, 

które posiada tak dużą liczbę miejscowości oprócz sołectwa Dębnica Kaszubska. Jeżeli chodzi 

o świetlice należy je rozróżnić pod względem wielkości. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował podział dodatku za małą świetlicę 

w wysokości 30 zł, za dużą świetlicę 50 zł. Mieszkańcy powinni mieć świadomość, że sołtys 

odpowiada za świetlicę i udostępnia ją dla mieszkańców. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że do tej pory nie było problemów z udostępnianiem 

świetlicy. Wszystko dobrze funkcjonuje. 

Przewodniczący Rady K. Badowski poinformował, że Radny Tutak opuścił posiedzenie z tego 

względu, że nie jest w stanie przygotować się do komisji, dlatego też głos będzie najczęściej 

zabierał na sesji. Dobrze byłoby, gdyby swoje uwagi przesyłał do biura rady jeszcze przed sesją, 

gdyż podczas posiedzenia czasami ciężko jest szybko coś zweryfikować.  

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski, wobec wyczerpania listy mówców, przeszedł do 

uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił uwagę, że do Radnych przesłano artykuł 

o dietach, które są rekompensatą za utracone korzyści w związku z opuszczenie godzin w pracy. 

Potrącenia także należy ustalić, ale nie każde potrącenia w uchwałach innych gmin są zgodne 

z prawem. Zaproponował, aby potracenia były proporcjonalne do liczby spotkań w danym 

miesiącu. Poprzednio jak Radni otrzymywali diety za posiedzenie, to tych spotkań było znacznie 

więcej. Podejmując decyzję o dietach ryczałtowych kierowano się stałością budżetu rady 

i łatwością jego wyliczenia. Z reguły w miesiącu odbywają się 2-3 spotkania. Nieoficjalnie 

przyjęto, aby komisja miała swoje spotkanie co najmniej raz w miesiącu, jednak nie jest to 

egzekwowane. Stąd też propozycja, aby potrącenia były proporcjonalne do liczby spotkań. Dla 

przewodniczącego rady potrącenie w wysokości 50% za nieobecność może pozostać, gdyż praca 

nie odbywa się tylko na sesji, ale także podczas dyżurów w całym miesiącu. Dla 

przewodniczącego więcej potrąceń nie ma, gdyż nie jest członkiem żadnej komisji. Każdy 

z Radnych wykonuje pracę w terenie, ale najczęściej jest to praca w godzinach popołudniowych, 

nie kolidujących z pracą wykonywaną zawodowo. Z drugiej strony dietę dla wszystkich radnych 

można podnieść. Zgodnie z przesłanym artykułem uchwała powinna zawierać zapis o 100% 

potrąceniu diety. Nie ma też mowy o usprawiedliwieniach nieobecności na posiedzeniu. Jeżeli nie 

było się na sesji, nie ma utraconych korzyści w pracy, dlatego nie należy się dieta. 

Radny M. Batóg zauważył, że Radni także rozmawiają z mieszkańcami i wyjeżdżają w teren. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że przewodniczący rady ma ustalone dni na 

przyjmowanie klientów i musi być w tych godzinach w urzędzie. Nie będąc członkiem żadnej 



komisji, nie potrąca mu się za nieobecność na posiedzeniu komisji merytorycznych, ale za to za 

nieobecność na sesji 50% diety jest zabierane. Zawsze na początku kadencji ustala się diety, aby 

nie wracać do tego w późniejszym czasie. Diety powinny się rewaluować wraz ze wzrostem płacy. 

Radny P. Paczesny poinformował, że do tematu zawsze można wrócić w przypadku dużych 

zmian na rynku. Ustalanie wysokości diet jest kompetencją rady i nie ma co się tego wyzbywać 

uzależniając ją od decyzji innych. 

Sekretarz R. Krawczyk przyznał, że uzależniając dietę od minimalnej pensji rada oddaje 

decyzyjność innym organom. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oznajmił, że rozmowy o dietach zawsze są trudnym 

tematem, gdyż ciężko rozmawia się o swoich pieniądzach. Dodał, że chciałby organizować 

szkolenia dwa razy do roku, aby wszyscy radni byli kompetentni i mieli możliwość w pełni 

wypowiedzieć się na spotkaniach lub udzielać informacji mieszkańcom. Każdy z Radnych musi 

wiedzieć za co odpowiada. 

Skarbnik M. Malinowski poprosił aby nie uzależniać organizacji szkoleń od nieobecności 

radnych na posiedzeniach, gdyż na początku roku nie będzie możliwości zorganizować żadnego 

szkolenia. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwrócił uwagę, że zwykle w uchwałach są trzy podziały, 

na przewodniczącego rady, wiceprzewodniczącego rady i przewodniczących komisji oraz 

pozostałych radnych. Wysokość diet radnego nie może przekroczyć w ciągu miesiąca łącznie 

półtorakrotności określanej w ustawie budżetowej kwoty bazowej dla osób zajmujących 

kierownicze stanowiska państwowe. W przypadku naszej gminy maksymalna stawka wynosi 

1342,06 zł – 50% półtorakrotności. 

Zaproponowano stawki dla: 

- Przewodniczącego rady – 1342,06 zł 

- Wiceprzewodniczącego rady i przewodniczących komisji – 1000,00 zł 

- Pozostałych radnych – 800,00 zł 

Wójt Gminy I. Warkocka oznajmiła, że Radni nie mogą wstydzić się za diety, każdy zarabia 

coraz więcej, dlatego też rekompensata musi być na odpowiednim poziomie. Praca Radnego jest 

również w sołectwie, gdzie uczestniczy w różnych spotkaniach, uroczystościach. Niestety 

z obserwacji wynika, że niektórzy Radni są mało aktywni. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zwróci uwagę, że niezależnie od podjętej decyzji i tak 

znajdą się głosy niezadowolenia. Mało kto wyrazi zdanie, iż Radnym należała się podwyżka diet, 

dlatego też powinna być ona uzależniona od najniższej krajowej. 



Sekretarz Gminy R. Krawczyk zauważył, że płaca minimalna ogłaszana jest na początku 

każdego roku, dlatego też nie można diet uzależnić od przyszłorocznej podwyżki, tylko od 

obecnie ustalonej płacy. 

Przewodniczący Rady K. Badowski zaproponował, aby diety uzależnić od kwoty bazowej 

określonej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk poinformował, że ustalając dietę kwotowo rada ma wyłączny 

wpływ na jej kształtowanie się, nie jest ona uzależniona od kwot publikowanych na początku 

roku. Z kolei odniesienie do konkretnych kwot pozwala na ustalenie odpowiedniej gradacji diet, 

nie dojdzie się do sytuacji, w której wiceprzewodniczący rady będzie miał stawkę równą stawce 

przewodniczącego rady. 

Przewodniczący Rady K. Badowski przyznał, że nie ma problemu z tym, aby inni Radni mieli 

dietę równa Jego diety. Wolałby aby diety z automatu się rewaluowały, tak aby nie musieć co jakiś 

czas wracać do ustalania stawek. 

Sekretarz Gminy R. Krawczyk zaproponował, aby diety były zależne od średniej pensji 

ogłaszanej co kwartał. 

Radny W. Leśniewski przyznał, że automatyczne zmiany diet są dobrym pomysłem, gdyż nie 

trzeba będzie co roku dyskutować na ten temat. Poza tym będzie ona uzależniona od tego, czy 

w kraju się polepsza sytuacja finansowa, czy też nie. 

Skarbnik M. Malinowski oznajmił, że komunikaty ukazują się co kwartał, więc ciężko będzie 

wyliczać stawki diet, aby nie było wątpliwości, za który kwartał uznać kwotę do wyliczenia. 

Zaproponowane stawki uzależnione od kwoty bazowej dla osób zajmujących kierownicze 

stanowiska państwowe. zostały zaakceptowane przez Radnych. 

Przewodniczący Rady K. Badowski oświadczył, że po podniesieniu stawek, należy także 

ustalić bardziej rygorystyczne potrącenia za nieobecności. Potrącenie powinno być 

proporcjonalne do liczby spotkań w danym miesiącu, jeżeli radny w ogóle się nie zjawił na 

posiedzeniu należy potrącić 100 %. Nowe diety będą obowiązywały od stycznia. 

Radni zaakceptowali przedstawione propozycje potrąceń za nieobecności. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że w związku z budową tarczy antyrakietowej 

w Redzikowie wynegocjowano rekompensaty dla gmin. Dla naszej Gminy zostanie przekazana 

kwota w wysokości 4 mln zł, przez okres 5 lat. Informacje o planowanych inwestycjach należało 

zgłosić do dnia dzisiejszego, do godziny 12:00, wobec czego wskazano budowę dróg na Osiedlu 

Północ II wraz z infrastrukturą towarzyszącą. Zadanie oszacowano na około 5 mln zł. W roku 

2021 Gmina chce opracować dokumentację dla zadania, w kolejnych latach realizować inwestycję 

tj. w roku 2022 wydać 1,92 mln zł, w roku 2023 1,92 mln zł. Wkład własny będzie wynosił około 

1 mln zł. Wskazano tę inwestycję, aby rozwinąć teren do sprzedaży. W przypadku rekompensaty, 

nie trzeba startować w konkursie, należy wskazać tylko zadanie do realizacji. Przy okazji tej 

inwestycji otworzy się możliwość inwestowania w Grabinie. 



Radny P. Paczesny zauważył, że gmina nie myśli o rozwoju przemysłu na naszych terenach. 

Wójt Gminy I. Warkocka poinformowała, że jest to nieprawda, gdyż są rozważania pod 

dzierżawę gruntów na farmy fotowoltaiczne. Niestety są problemy z aukcją na energię, dlatego 

należy czekać na chętnego inwestora. 

Przewodniczący Rady K. Badowski podniósł, że decyzja o wydzieleniu strefy przemysłowej 

była błędem, gdyż na tym terenie można było zorganizować strefę mieszkalną. W okolicy są 

strefy już przygotowane, dlatego my będziemy mieli bardzo ciężko z przyciągnięciem inwestora. 

Wójt Gminy I. Warkocka dodała, że szykowane są zmiany ustawy o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach, która zmieni m.in. odpady zielone na odpady biodegradowalne. Na ten 

temat musi odbyć się odrębne spotkanie. 

Wiceprzewodniczący Rady I. Ziółkowski zapytał czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze 

jakieś pytania? W związku z brakiem zgłoszeń zakończył obrady komisji wspólnych. 

 

 

Protokołowała: 
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